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Høringsnotat vedrørende høringen af ændring af affaldsregulativerne.  
Høring iværksat af TMU på møde den 19. marts 2018  

Høringspart Høringssvar Forvaltningens bemærkninger 
Speciallæge Kristian Larsen, 2500 Valby Kommunens ordning for klinisk risikoaffald har været 

mangelfuld, og det har været svært at få oplysning om 
serviceniveau og pris. Kommunen skulle hellere få den 
eksisterende ordning til at fungere frem for at nedlægge 
ordningen og overføre den til private vognmænd.   

Det vurderes at være en fordel for kunderne, at 
ordningen nu kan tilbydes af flere private transportører. 
Kunder som i forvejen har en privat transportør til 
klinikkens andet affald, har nu mulighed at samle alt 
affald hos den samme transportør. Den nye ordning 
fastsætter retningslinjer for transportørernes håndtering 
af klinisk risikoaffald, som sikrer en høj miljømæssig 
standard og et serviceniveau, som tilgodeser kundernes 
behov.  

Læge Morten Randløv-Andersen, 2200 Kbh. N Kommunens ordning har været meget dyr, ca. 4.000 kr. 
om året for en meget lille mængde affald. En 
lægekliniks kliniske risikoaffald består næsten 
udelukkende af en beskeden mængde brugte kanyler. 
Brugte kanyler skulle kunne afleveres på en 
genbrugsplads.   

Når ordningen konkurrenceudsættes, vil der være 
mulighed for lavere priser. Genbrugspladserne kan efter 
pladsernes miljøgodkendelse ikke modtage klinisk 
risikoaffald 

Nørrebro Lokaludvalg For at fremme brugen af nedgravede containere til 
husholdningsaffaldet foreslås en lavere volumensats. 
Endvidere foreslår lokaludvalget en række detaljerede 
indholdsmæssige ændringer til regulativteksten i 
husholdningsaffaldsregulativet. 

Ændringerne i husholdningsaffaldsregulativet omfatter, 
som det fremgår af indstillingen, alene ændringer af 
redaktionel karakter. En tilpasning af takststrukturen 
med henblik på at fremme særlige miljøvenlige 
tømningssystemer indgår i udkastet til den kommende 
ressource- og affaldsplan (RAP 24).  
Lokaludvalgets øvrige ændringsforslag vil blive 
medtaget i det kommende arbejde med den nye 
affaldsplan. 

Handicaprådet i Københavns Kommune Det foreslås, at alle affaldscontainerne mærkes med 
skilte med punktskrift, som angiver affaldsfraktionen, 
og at indkastene til containerne er i en højde, som gør, 
at kørestolsbrugere kan benytte beholderne. 

Forslaget kan ikke medtages i forbindelse med 
regulativudarbejdelsen. Forslaget tages med i arbejdet 
med at indrette affaldscontainere. Som handicaprådet 
oplyser, har der tidligere været gjort forsøg med 
mærkning af containerne med skilte med punktskrift.  

Bispebjerg Lokaludvalg Lokaludvalget foreslår, at overskriften til 
husholdningsaffaldsregulativets § 13 ændres (ordningen 
for plastaffald). 

Overskrifterne er en del af de faste tekster i 
regulativskabelonen (bilag 6 til 
affaldsbekendtgørelsen).  De faste tekster er 
obligatoriske og kan ikke ændres.  

Amager Vest Lokaludvalg Lokaludvalget har noteret sig nødvendigheden af 
ændringerne i erhvervsaffaldsregulativet. Vedrørende 

Kravene i regulativet til de private renovatører 
vedrørende håndtering af klinisk risikoaffald skal 



 

ordningen for klinisk risikoaffald er lokaludvalget 
bekymret for, om anvisningsordningen i tilstrækkeligt 
omfang sikrer, at der ikke opstår miljøproblemer. 
I storskraldsordningen bør det præciseres at træ skal 
stilles særskilt for at sikre, at det genanvendes. 
Overensstemmelse med regulativet og retningslinjerne 
for juletræer. 

overholde gældende lovgivning, som for den 
nuværende ordning. 
Træ som er genanvendelsesegnet skal ganske rigtigt 
sorteres fra til genanvendelse, men der er ikke behov 
for, at det stilles på en særlig måde i forhold til de andre 
genanvendelige fraktioner. I perioden, hvor indsamling 
af juletræer er relevant, informeres alle grundejere 
særskilt. 

Vilhelm Olsen, 2100 København Ø En detaljeret gennemgang af 
husholdningsaffaldsregulativet og de tilhørende 
retningslinjer. Særligt § 9 om dagrenovation. 

I husholdningsaffaldsregulativet er der ikke tilsigtet 
indholdsmæssige ændringer, men der er alene tale om 
ændringer af redaktionel karakter. Herunder er dele af 
de gældende retningslinjer indarbejdet i regulativet som 
egentlig regulativtekst. Systematikken i § 9 
(dagrenovation) følger til dels regulativskabelonens 
faste tekster, og til dels det politiske ønske om ikke at 
etablere bioaffaldsordningen som en egentlig 
indsamlingsordning adskilt fra 
dagrenovationsordningen, bl.a. for at kunne etablere en 
vis grad af frivillighed i ordningen. 
Høringssvaret indeholder mange gode forslag til 
ændringer i ordningerne, som i et vist omfang indgår i 
udkastet til RAP 24.  

Fodterapi v/Knud Iversen, 2450 Kbh. SV Anbefaler at ordningen nedlægges. Det er blevet for 
dyrt at komme af med små mængder affald.  

Forvaltningen har ingen bemærkninger. 

Tandlæge Tanweer Anvar, 2300 Kbh. S Opponerer mod ordningens ophør.  Forvaltningen har ingen bemærkninger. 
Tandlæge Karen Therkelsen,  Anbefaler at ordningen fortsætter. Den fungerer fint. 

Frygter øget bureaukrati. 
Forvaltningen har ingen bemærkninger. 

Tandlæge Lisbet Schrøder Ordningen er blevet alt for dyr. I forhold til de små 
affaldsmængder. Fint at ordningen nedlægges. 

Forvaltningen har ingen bemærkninger. 


